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   گزارش
جنجالي كميته 
ملي المپيك در 
سه ش�نبه گذش�ته كه با انتقادهاي تند و تيز 
عليرضا دبير ب�ه دليل بودجه پايين كش�تي 
نسبت به مدال آوري هاي اين رشته همراه بود، 
بحث بودجه ورزش دوباره داغ ش�ده و عدد و 
رقم هاي در نظر گرفته ش�ده براي ورزش در 
ايران سبب شده بسياری از مديران ورزشي بار 
ديگر نسبت به پايين بودن بودجه گلايه كنند. 
مجلس در ش��رايطي اين روزها در حال بررسي 
بودجه سال 1401 است كه سرفصل هاي مالي در 
نظر گرفته شده براي ورزش مورد توجه ورزشي ها 
قرار گرفته است. اهميت بودجه ورزش براي سال 
آينده به اين دليل اس��ت كه كاروان ايران آماده 
حض��ور قدرتمندانه در بازي ه��اي مهمي مانند 
كشورهاي اس��امي و بازي هاي آسيايي هانگژو 
در تابس��تان آينده مي ش��ود، امري كه نيازمند 

حمايت هاي مالي ويژه ای است. 
بررسي بودجه پيش��نهادي دولت براي ورزش در 
سال 1401، نشان از افزايش نزديك به دو برابري 
بودجه ورزش دارد. در حالي بر اساس لايحه بودجه 
سال 1400، مجموع بودجه وزارت ورزش در بخش 
جاري و عمراني معادل يك هزار و 4۸1ميليارد و 
1۵۷ ميليون و ۷00 هزار تومان برآورد ش��ده بود 
كه بودجه اختصاصي وزارت ورزش و جوانان براي 
سال 1401 در بخش جاري و عمراني معادل ۲هزار 
و ۷۵۸ ميليارد و 1۲۹ ميليون و ۵00هزار تومان 
است. بنابراين بودجه اختصاصي وزارت ورزش و 
جوانان در لايحه 1401 نس��بت به لايحه 1400 

معادل 1/۸ برابر شده است. 
همچنين در بخش بودجه كميته ملي المپيك 
و پارالمپيك كه براي سال آينده در زيرمجموعه 
وزارت ورزش قرار گرفته اس��ت، شاهد افزايش 
رقم ها هستيم. بودجه پيش��نهادي دولت براي 
كميته ملي المپيك ۲۳۹ ميليارد تومان اس��ت 
و در جدول متفرقه هم مبلغ ۶0 ميليارد تومان 
براي كمك به آماده سازي و شركت در مسابقات 
ورزشي منطقه اي و جهاني لحاظ شده است. اين 
در حالي است كه بودجه پيشنهادي دولت براي 
كميته ملي المپيك در سال 1400، مبلغ 1۶۶ 

ميليارد و ۹00 ميليون تومان بود. 
همچنين بودجه پيشنهادي دولت براي كميته 
ملي پارالمپيك هم 1۲۷ ميليارد تومان به همراه 
1۲ميليارد تومان براي كمك به آماده س��ازي و 
شركت در مسابقات ورزشي منطقه اي و جهاني 
لحاظ شده اس��ت. اين در حالي است كه بودجه 
پيشنهادي دولت براي كميته پارالمپيك در سال 

1400، ۷1 ميليارد بوده است. 

رقم هاي در نظر گرفته شده براي ورزش در بودجه 
در شرايطي اس��ت كه تنها يك مقايسه كوچك 
نشان مي دهد مبلغ در نظر گرفته شده براي ورزش 
ايران به ان��دازه قرارداد جذب يك فوتباليس��ت 
اروپايي هم نيس��ت. در حالي بودج��ه ورزش در 
سال آينده نزديك به ۳ هزار ميليارد تومان برآورد 
ش��ده اس��ت كه اين مبلغ حتي از هزينه اي كه 
تابستان امس��ال، باش��گاه منچسترسيتي براي 
جذب تنها يك بازيكن پرداخ��ت كرد نيز كمتر 
است و سيتيزن ها تنها براي جذب جك گريليش 
از آستون ويا، 1۲0 ميليون يورو معادل ۳ هزار و 

۳۶0 ميليارد تومان هزينه كردند. 
با اين حال هم مديران وزارت ورزش و هم كميته 
ملي المپيك مي گويند بيشتر از اين در توان شان 
نيس��ت، مانند رض��ا صالحي اميري ك��ه درباره 
اعتراض رؤس��اي فدراس��يون ها ب��ه بودجه كم 
گفته اس��ت: »صحبت هاي دبير را قبول داريم، 
اما منابع ورزش همين است. دولت قبل و فعلي 
ورزش كمك لازم را داش��تند، اما بيشتر از اين 
در توان شان نيس��ت. بودجه اصلي و لازم برای 
ورزش، 100 ميليون دلار اس��ت كه هزينه يك 

فدراسيون در اروپاست.«
اگرچه اميدي به افزايش بودجه ورزش در س��ال 
1401 نسبت به رقم هاي مطرح شده نيست، اما 
همچنان رؤساي فدراسيون ها نسبت به اين عدد 

و رقم ها انتقاد دارند. چهره اصلي منتقدان عليرضا 
دبير است كه ديروز هم در برنامه ورزش و مردم 
ش��بكه يك تلويزيون بار ديگر به انتقاد از بودجه 
كشتي پرداخت: »كش��تي رقيب هيچ رشته اي 
نيست و بايد به همه رشته ها هم بدهند، اما حرف 
اين است، چيزی را كه داريم تضعيف هم نكنيم. 
كشتي لوكوموتيو ورزش است و اگر خوب باشد، 
بقيه رشته ها را هم مي كشد. متأسفانه مي گويند 
كشتي همه بودجه را مي برد، اما از بودجه ۲ هزار 
و ۵00ميلياردي ورزش، ح��دود 4۵ ميليارد به 
كشتي رسيده، آيا اين زياد است. ما مثل فوتبال 
نيس��تيم كه براي بازي تداركاتي دو تيم دعوت 
كنيم، بلكه بايد به مس��ابقات تداركاتي برويم تا 
از دل اين رقابت ها امثال حس��ن يزداني ساخته 
ش��ود. معاون وزير كه تازه آمده، متوجه نيست 
و مي گويد چرا ۵۶ نفر به مسابقات مي روند، اين 
در حالي است كه امريكا 110 نفر و روسيه ۸1 نفر 
مي آورند. واليبال و بسكتبال يك رشته هستند، 

اما كشتي به اندازه دو فدراسيون است.«
دبي��ر معتقد اس��ت ك��ه بودج��ه كش��تي بايد 
140ميلي��ارد باش��د: »آرزوي م��ا بودج��ه 
۲00ميلياردي است، اما 140 ميليارد هم بدهند 
خوب است، چون كمتر از آن باعث افت كشتي 
مي شود و ما بايد در اين اداره و آن سازمان گدايي 
كنيم. با اين شرايط دو سوم وقت من براي جلسات 

جذب منابع مالي گرفته می شود. كشتي به اندازه 
آورده هايش هيچ وقت برداشت نكرده و حالا من 

تمام قد از كشتي دفاع مي كنم.«
سيدحسن طباطبايي، رئيس فدراسيون كاراته كه 
تابستان امسال در توكيو در اين رشته توانست يك 
مدال خوش رنگ طا براي كاروان ايران كس��ب 
كند هم در گفت وگويي ك��ه ديروز با خبرگزاري 
ايسنا داشت، معتقد است كه از قديم بودجه ورزش 
متناسب به جايگاه آن بسته نشده است: »بودجه 
ورزش از قديم متناس��ب با جايگاه و نيازهاي آن 
بسته نشده و با اين نرخ ارز و مسافرت هاي خارجي 
كه ورزشكاران بايد اعزام شوند، اين ميزان بودجه 
واقعاً پاس��خگوي ورزش كش��ور نيست. ورزش 
پديده اي تأثيرگ��ذار و مهم در ه��ر جامعه براي 
افزايش شور و نش��اط اجتماعي اس��ت و بايد با 
توجه به جايگاهي كه دارد مورد توجه و حمايت 
قرار گيرد. لازم است فكري اساس��ي در اين باره 
صورت گيرد تا ورزش��كاران و مربي��ان ما ديگر 
دغدغه نيازهاي اوليه خود را نداشته باشند. وقتي 
ورزشكار ما كه به مدال المپيك و جهاني مي رسد، 
خود را در مقام مقايسه با ورزش��كاران مدال آور 
كشورهاي ديگر قرار مي دهد و متوجه فاصله ها 
مي شود، به اين نتيجه مي رس��د كه ورزشكاران 
ديگر كشورها، آرامش بيشتري از حيث امكانات و 

مسائل مالي دارند.«
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شیوا نوروزی

دنيا حيدري

به بهانه حذف پی اس جی از ليگ قهرمانان 

پول پاریسی ها خوشبختي نياورد!
تيمي كه طي چند سال بيش از يك ميليارد يورو خرج خريد ستاره هاي 
گران قيمت كرده، جوري در سانتياگوبرنابئو تحقير شد كه حتي رئيس 
باشگاه هم نتوانست خشم و عصبانيتش را پنهان كند. درگيري بازيكنان در 
رختكن، حمله ناصرالخليفي به داور مسابقه و قرار گرفتن پوچتينو در يك 
قدمي اخراج، حاصل باخت مفتضحانه پاري سن ژرمن به رئال مادريد است. 
امباپه وقتي گل اول تيمش را در مادريد زد، روي ابرها بود و هم تيمي هايش 
نيز دقيقاً همين حس را داش��تند، به همين خاطر از س��رمربي گرفته تا 
دروازه بان، نيمار، مسي و حتي خود امباپه بازي را تمام شده فرض كردند. 
اين اشتباه بزرگ باعث شد كريم بنزما يك تنه سه گل بزند و قاتل پاريسي ها 
لقب گيرد. اگر مائوريتسيو پوچتينو به شاگردانش نسبت به دست كم گرفتن 
رقيب هشدار مي داد، اگر دوناروما اسير غرور كاذب نمي شد و اگر مسي و 
نيمار روزهاي رؤيايي شان در بارس��ا را فراموش كرده بودند، حالا حسرت 
حذف مفتضحانه از ليگ قهرمانان را نمي خوردند، اما در پی اس جی هركس  
س��از خودش را مي زند و به رقم بالاي دستمزدش مي نازد، در صورتي كه 
بازيكنان رقيب، ارزش دستمزدهاي نجومي را خوب مي دانند و بدون غرور 

و با تمام قوا براي تيم شان بازي مي كنند. 
مالك قطري به پشتوانه منابع مالي كشورش در يك دهه اخير رؤياي فتح 
اروپا با پاريسي ها را در سر دارد. مشكل اصلي ناصرالخليفي اين است كه او 
تنها پول خرج كردن و عقد گران قيمت ترين قراردادهاي تاريخ فوتبال را 
بلد است، همين. نه او چيزي از فوتبال حرفه اي مي داند و نه ديگر شيخ هاي 
متمول قطري. اگر مي دانست بعد از به صدا درآمدن سوت بازي به سمت 
رختكن داوران حمله ور نمي شد و جمله »تو را مي كشم « را به زبان نمي آورد. 
الخليفي يك بازنده است و پروژه اروپايي اش بار ديگر با شكست مواجه شده 

است. برايش هم فرقي ندارد يوفا او را محروم  يا جريمه كند. 
پوچتينو كه از ابتداي سال ۲0۲1 جايگزين توماس توخل شد نيز يكي 
از خريدهاي جنجالي مالك قطري بود. با اينكه باشگاه هدف از انتخاب 
مربي آرژانتيني را قهرماني اروپا عنوان كرده بود، ولي پوچتينو خودش هم 
مي دانست تحقق اين رؤيا تا چه اندازه دشوار است. در پايان فصل پيش، 
پاريسي ها تا نيمه نهايي بالا آمدند و در آخر هم مغلوب من سيتي گوارديولا 
شدند و يك حسرت ديگر به دل شان ماند. پاريسی ها بهترين نتيجه در 
ليگ قهرمانان را در سال ۲0۲0 گرفتند، جايي  كه با هزار زحمت فيناليست 
شدند، ولي با قبول شكست برابر بايرن مونيخ جام را تقديم آلماني ها كردند. 
وضعيت سرمربي بحراني تر از هميشه شده؛ او در يك قدمي اخراج قرار دارد 
و رسانه هاي معتبر فرانسوي و اروپايي اين خبر را تأييد كرده اند. البته برخي  
هم مدعي  هستند تا پايان فصل، باشگاه تغييري در كادر فني ايجاد نخواهد 
كرد، ولي به هرحال هيچ كس توجيه پوچتينو براي باخت پاري سن ژرمن و 

اشتباه داور و VAR را نمي پذيرد. 
 مهم ترين چالش اين مربي، عدم توانايي در اس��تفاده از ستاره هاي زياد 
تيمش است و مسي نااميدتر از هميشه به آينده فكر مي كند. ستاره اي كه 
در پارك دوپرنس يك پنالتي مهم را در بازي رفت از دست داده بود در بازي 
برگشت نتوانست اش��تباهش را جبران كند. لئو از اينكه هم تيمي هايش 
برخاف بارسلونا به او پاس نمي دهند، حسابي شاكي است. اين بازيكن از 
اينكه زير سايه امباپه قرار دارد ناراحت است و گفته مي شود بعد از حذف 
تلخ تيمش از مادريد به بارسلون رفته است! ضمن اينكه مسي اميدوار بود 
در پايتخت اسپانيا به طلسم چهار ساله پايان دهد و دروازه رئال را باز كند. 
اين بازيكن در ۹ بازي اخير خود مقابل رئال ناكام بوده و آخرين بار در سال 

۲01۸ موفق به گشودن دروازه كهكشاني ها شده است. 
اوضاع رختكن تيم هم بحراني است؛ آژير قرمز در باشگاه به صدا درآمده 
و براي كنترل شرايط موجود س��رمربي كار بسيار سختي دارد. از يك سو 
رس��انه ها خبر درگيري نيمار و دروازه بان اول تيم را منتشر كرده اند و از 
سوي ديگر كاسه صبر كيلور ناواس نيمكت نشين لبريز شده است. بعد از 
پايان مسابقه مهاجم برزيلي با دوناروما ايتاليايي درگيري لفظي پيدا كرده 
و به نوشته رسانه هاي معتبر قاره سبز قائله با دخالت ساير بازيكنان به پايان 
رسيده است. جالب اينكه نيمار منكر اين اتفاق شده و رسانه ها را به انتشار 
اخبار دروغ متهم كرده اس��ت. از طرفي دروازه بان كاستاريكايي از اينكه 
سرمربي هميشه دوناروما را به او ترجيح مي دهد، ناراضي است. بايد ديد در 
بازي هاي بعدي پوچتينو باز هم به دوناروما اعتماد مي كند يا ناواس را درون 
دروازه قرار مي دهد. در پايان بايد تأكيد كرد در فوتبال پول همه چيز نيست 
و صرفاً با خريد چند بازيكن مشهور نمي توان قهرمان اروپا شد. حال و روز 

پاري سن ژرمن بحران زده اين ادعا را تأييد مي كند.

حاشيه اي بر ادامه انتقادها از بودجه پايين ورزش كشور

هند قرباني رویارویي با تایلندایستاده در بی پولی!
نخستين برد تيم بانوان هندباليست ايران در شانزدهمين دوره رقابت هاي 
هندبال دختران جوان آسيا پنج شنبه برابر هند رقم خورد. شاگردان مهسا 
معتمدي كه كار خود را با قبول شكست ۳0 بر ۲4 مقابل قزاقستان ميزبان 
آغاز كردند، در گام دوم هند را با حساب 4۳ بر ۳۷ از سد راه برداشتند تا 
با روحيه اي مناسب از كسب نخس��تين پيروزي در اين مسابقات خود را 
مهياي مصاف امروز برابر تايلند كنند. ديداري كه به گفته سرمربي تيم ملي 
هندبال بانوان ايران، پيروزي در آن اهميت زيادی براي نماينده كشورمان 
دارد، چراكه دو تيم برتر اين رقابت ها كه پنج تيم ايران، قزاقستان، هند، 
ازبكستان و تايلند در آن حضور دارند، دو تيم اول جواز حضور در مسابقات 
جهاني اسلووني را دريافت خواهند كرد، از اين رو هدف ايران نيز به گفته 
معتمدي كسب جواز است. هدفي كه پس از برتري مقابل هند، اميد بانوان 
هندبال ايران براي كسب آن بيشتر شده و دستيابي به اين مهم در گرو تكرار 

برتري برابر تايلند در ادامه مسير و مصاف با ديگر رقباست.

طارمي هم مانع باخت پورتو نشد
توقف كاتالان ها برابر مربي ژاوي

مرحله يك هشتم نهايي ليگ اروپا، چهارشنبه با برگزاري دو بازي آغاز 
شد و در مهم ترين ديدار پورتو با قبول يك گل برابر ليون تن به شكست 
داد. پورتو كه با روحيه مناسب از برتري پرگل برابر پاسوس ده فريرا در 
ليگ برتر پرتغال راهي دور رفت يك هشتم نهايي ليگ اروپا شده بود با 
وجود ارائه يك بازي تهاجمي نتوانست سه امتياز اين بازي خانگي را از 
آن خود كند و مهدي طارمي، مهاجم دو منظوره اين تيم كه عاوه بر 
گلزني در ساخت موقعيت براي هم تيمي هايش نيز تبحر خاصي دارد 
هم نتوانست در اين مصاف حساس مانع از شكست تيمش شود، وقتي 
هيچ يك از ضربات مهلكي كه روانه دروازه حريف كرد به تور نچسبيد! 

بتيس اما سه امتياز مصاف خانگي با فرانكفورت را از آن خود كرد. 
در ادامه رقابت ها دور رفت پنج شنبه شش تيم به مصاف هم رفتند كه 
در مهم ترين ديدار، بارسا برابر گالاتاس��راي متوقف شد. اگرچه در اين 
مصاف قفل دروازه ها باز نش��د، اما تكليف صعود برخاف تصور به دور 
برگشت در تركيه موكول ش��د. مسئله اي كه خش��م ژاوي را به دنبال 
داشت، به طوري كه سرمربي آبي واناري ها در بين دو نيمه با خشم بسيار 
يارانش را مخاطب قرار داد، چراكه با توجه به پيشرفت چشمگير تيمش 
در هفته هاي اخير به تساوي در خانه برابر گالاتاسراي كه فصلي اسفبار 
را در تركيه پشت سر گذاش��ته فكر هم نمي كرد. با وجود اين دومنك 
تورنت، مربي سابق بارسا كه اخيراً با بركناري فاتح تريم سكان هدايت 
اين تيم را به دست گرفته، ضمن اشاره به اينكه ژاوي شاگردش بوده، بر 
حذف كاتالان ها تأكيد دارد: »هدف اين بود كه كار را به بازي برگشت در 
استانبول بكشانيم. نمي خواستيم بازي برگشت تشريفاتي باشد. واضح 
است پس از تساوي در نيوكمپ شانس صعود به دور بعد را داريم، اما در 
استانبول بايد بي نقض باشيم. رويارويي با بارسا سخت است، ژاوي هم 
شاگرد خودم بود، اما به دنبال صعود تيمم هستم و گالاتاسراي به چيزي 
جز حذف بارسا از ليگ اروپا فكر نمي كند.« در ادامه ديدارهاي دور رفت 
يك هشتم نهايي ليگ اروپا، لوركوزن مهمان آتالانتا بود، اما آزمون در اين 
مصاف بيش از پنج دقيقه فرصت بازي نيافت و همين دليل خوبي بود تا 

نتواند مانع از شكست ۳ بر ۲ تيمش مقابل حريف شود.

 عسگري در آستانه خداحافظي 
از تيم ملي تكواندو

تداوم ناكامي ایران در پارالمپيك زمستاني
نمايندگان ايران در بازي هاي پارالمپيك زمستاني باز هم       خبر
نتوانستند نتايج خوبي كسب كنند. اين دوره از بازي ها 
در پكن در حال پيگيري است و صديقه روزبه و حسين سولقاني ديروز با حريفان خود 
رقابت كردند. هر دو نفر در رشته اس��نوبرد حضور داش��تند و در مصاف با رقبا نتايج 
ضعيفی به ثبت رساندند. در بخش اسنوبرد بانوان، 14 ورزشكار حضور داشتند و صديقه 

روزبه در رده سيزدهم قرار گرفت. سولقاني نيز در بين ۲۵ شركت كننده در رده آخر ايستاد. 
ابوالفضل خطيبي آخرين نماينده كاروان ورزش ايران در اين بازي هاست و امروز در رشته اسكي 

صحرانوردي به ميدان مي رود. خطيبي هفته گذشته نيز در اسكي صحرانوردي و در مسافت هزار و 
۲00متر سرعت مس��ابقه داده بود، اما موفق به صعود به مرحله بعد نشد. الهه قلي فاح، پرچمدار 

كاروانمان هم ديگر اسكي باز ناكام ايران در بازي هاي پارالمپيك زمستاني بود. 

سالن فدراس��يون واليبال در       واليبال
مجموعه ورزشي آزادي تهران، 
عصر امروز از ساعت 1۵:۳0 ميزبان اولين بازي فينال ليگ برتر 
است و تيم هاي پيكان و مقاومت شهداب يزد جدال شان را براي 
رس��يدن به جام آغاز مي كنند. نخستين بازي فينال در حالي 
امروز برگزار مي شود كه شاگردان عليرضا طلوع كيان در تيم 
مقاومت ش��هداب مرحله گروه��ي را با 1۸ ب��رد، ۵0 امتياز و 
ايس��تادن در رتبه س��وم جدول به پايان بردند تا حريف مس 
 رفسنجان در مرحله پلي آف شوند. يزدي ها در اين مرحله دو 
پيروزي متوالي مقابل ش��اگردان اس��ماعيل بادرنگين كسب 
كردند و راهي نيمه نهايي شدند تا با پيروزی در هر دو بازي اين 
مرحله مقابل فولاد سيرجان ايرانيان، نخستين تيم فيناليست 
ليگ برتر لق��ب گيرند.  پيكان تهران ني��ز مرحله گروهي را با 
1۶برد، 4۸امتياز و قرار گرفتن در جايگاه چهارم به پايان برد. 
ش��اگردان پيم��ان اكبري ب��ه ترتي��ب در مرحل��ه پلي آف و 
نيمه نهايي، چهار پي��روزي متوالي مقابل ش��هرداري اروميه 
برد( كسب كردند  برد( و فولاد مباركه سپاهان اصفهان )دو  )دو 

و دومين فيناليست ليگ 1400 لقب گرفتند و پس از پنج سال 
راهي ب��ازي نهايي ش��دند.  پيكان ك��ه ب��ا 1۲ قهرماني، پنج 
نايب  قهرماني و چهار عنوان س��ومي، پرافتخارترين تيم تاريخ 
ليگ واليبال ايران اس��ت، آخرين بار در سال 1۳۹۵ به نهايي 
ليگ برتر رسيده بود. اين تيم، سال ۹۷ به جمع چهار تيم برتر 
مسابقات نرسيد و سال ۹۹ حتي نتوانست به مرحله پلي آف نيز 
صعود كند. باشگاه پيكان امسال دوباره هدايت تيم را به پيمان 
اكبري سپرد و او توانست يك بار ديگر اين تيم را تا فينال ليگ 
برتر پيش ببرد. البته در آن سو يزدي ها اولين حضورشان را در 
فينال ليگ برتر تجربه مي كنند و با توجه به انگيزه ای كه دارند 
حريف سرسختي براي تيم مدعي پيكان خواهند بود.  تقابل دو 
تيم در مرحله فينال در حالي از امروز آغاز مي ش��ود كه در دو 
ديدارش��ان برابر هم در ليگ امس��ال، يك ب��رد و يك باخت 
داشته اند. مقاومت ش��هداب يزد در هفته سيزدهم دور رفت 
مرحله گروهي با نتيجه ۳ بر يك مقابل پيكان متحمل شكست 
شد و ديدار برگشت )هفته بيست وششم( دو تيم با نتيجه ۳ بر 

۲ به سود يزدي ها تمام شد.

امروز، اولين جدال شهداب - پيكان در فينال ليگ برتر

 جام 1400 
در مسير یزد–  تهران!

تمرينات تيم ملي تكواندو بعد از تدوين       چهره
برنامه هاي جديد از سوي كميته  فني در 
سال آينده برگزار خواهد شد. بنا بر اعام فدراسيون تكواندو قرار است 
تغييراتي در كميته  فني، نحوه برنامه ريزي ه��ا و همچنين كادر فني 
تيم هاي ملي اعمال شود. همانطور كه گفته  مي شد با آمدن هادي ساعي 
بايد منتظر تغيير رويه مديريتي در فدراسيون تكواندو باشيم. انتخاب 
كادر فني جديد تيم ملي پومسه اولين تغيير مدنظر ساعي بود. با توجه به 
اتمام قرارداد فريبرز عسگري و دستيارانش و همچنين مطرح شدن 
اسامي جديد اصغر رحيمي، مدير فني تيم ملي در گفت وگو با 
تسنيم از تغييرات احتمالي گفته است: »در رويكرد جديد 
فدراسيون قرار است كميته فني در بخش هاي پومسه و 
كيوروگي جدا شود. اگر قرار باشد به  عنوان مدير فني ادامه 
همكاري بده��م، حتم��اً توصيه مي كن��م روش انتخاب 
سرمربي تيم ملي را تغيير بدهيم. در دو المپيك مربياني را 
انتخاب كرديم كه براي طولاني م��دت بودند و اين خيلي 
خوب جواب نداد. بنابراين ش��ايد مجبور شويم به  صورت 
ش��ناور مربيان را در رويدادهاي مختل��ف جابه جا كنيم، به 
همين دليل كادر فني فعلي در آينده باز هم مي تواند به تيم 
ملي كمك كند. بايد براي تيم دانشجويان و تيم هاي اعزامي به 
بازي هاي كشورهاي اسامي، بازي هاي آسيايي و قهرماني آسيا 
كادر فني انتخاب كنيم و همه اين مس��ابقات براي ما داراي 
اهميت هستند. احساس من اين است كه حداقل بايد دو گروه 

كادر فني و با دو سرمربي داشته باشيم.«

كریم، ستاره اي ارزشمندتر از رونالدو
هت تري��ك در مقاب��ل پاري س��ن ژرمن و 
صعود رئال مادريد به يك چهارم نهايي ليگ 
قهرمانان اروپا ارزش بسياري دارد و بايد به 
كريم بنزما، ستاره ميدان حق داد كه توپ 
اين بازي را ب��ه يادگار به خان��ه ببرد. همه 
رئالي ها با افتخار اين توپ را امضا كردند تا 
هميشه يادشان بماند مهاجم فرانسوي در 
مصاف با تيم كيلي��ان امباپه چه لطفي در 
حق شان كرد. جدال در برنابئو حساسيت 
زيادي داشت؛ پاريسي ها بازي رفت را پيروز شده بودند، ولي همه چيز به 
ديدار برگشت بستگي داشت. هر دو تيم به ستاره هاي شان وابسته هستند، 
ولي رئالي ها فراتر از انتظار ظاهر شدند و با حذف پی اس جی پيروزي بزرگی 
به دست آوردند. بنزما تا قبل از اين هم يكي از بهترين هاي كهكشاني ها 
محسوب مي شد، ولي چهارشنبه شب با زدن سه گل به جمع اسطوره هاي 
باشگاه پيوست، حتي اگر سال ها هم از اين بازي بگذرد، هواداران فوتبال 
طوفان ۲0 دقيقه اي شماره ۹ را به ياد خواهند آورد. طوفاني كه شبي رؤيايي 
را به مادريدي ها هديه داد. بعد از رفتن كريس رونالدو جاي خالي او در تيم 
احساس مي شد، ولي حالا شرايط تغيير كرده و بنزما براي رئال مهم تر و 
ارزشمندتر از ستاره پرتغالي است. گل هاي بنزما به اندازه CR۷ نيست، 
ولي همه مي دانند او از رونالدو هم رئالي تر است. بنزما هيچ وقت درخواست 
افزايش دستمزد نداده و انتقادهاي تندي را پشت سر گذاشته است. او حال 
به درجه اي رسيده كه مي تواند در آينده رئيس افتخاري باشگاه شود. اين 
بازيكن شبي فراموش  نشدني را رقم زد و با هت تريكش تا ابد در تاريخ باشگاه 
جاودانه شد. بنزما تعداد گل هايش با پيراهن رئال را به ۳0۹ گل رسانده و از 
ركورد رائول گونزالس در ليگ قهرمانان هم عبور كرده است. پوچتينو قبل 
از اين بازي، ليونل مسي را به خاطر توپ هاي طايي كه تا حالا گرفته بهترين 
بازيكن دنيا خوانده و امباپه را بهترين جايگزين براي مسي دانسته بود، ولي 
جريان مسابقه واقعيت هاي زيادي را نشان داد. بهترين بازيكن، نه مسي 

است، نه امباپه و نه هيچ كس ديگر. فعاً كريم بنزما بهترين است. 
مترجم: شيوا نوروزي

خوان ايگناسيو گارسيا 

ماركا

مدعيان اخلاق، كاپ داران بي اخلاقي
ادعاي پيشينه اي تاريخي دارند و اخاق مداري، اما ادبيات چند روز اخير 
كه در قالب بيانيه در رسانه ها و فضاي مجازي دست به دست مي شود، 
به وضوح ثابت مي كند نه تنها برخاف ادعاهاي پرطمطراقي كه دارند 
بويي از اخاق مداري نبرده اند، بلكه هن��وز نمي دانند به عنوان الگوي 
هوادار بايد چطور س��خنراني كنند تا حرف هاي شان تأثير مخربي در 

افكار طرفداران شان نداشته باشد!
چنان قيافه حق به جانب مي گيرند كه گوي��ي اگر دهان باز كنند در و 
گوهر از آن بيرون مي ريزد، اما حتي روي سكوها و بين تيفوسي ها هم 
كمتر مي شود اينگونه ادبيات س��خيفي را ديد! حرف هايي كه پيش از 
آنكه درخواستي از مقامات فوتبال باشد كنايه هايي انتخاب شده براي 

تخريب رقيب است و به چالش كشيدن آن قبل از مصاف رودررو! 
رفتاري كه به راستي در شأن دو باشگاه پرطرفدار پايتخت نيست، ولی 
اين مهم گويي ب��راي آقاياني كه در رأس امور س��رخابي ها قرار دارند، 
كوچك ترين اهميتي ندارد كه ش��خصيت، ادب و متانت را بوسيده و 

اينگونه با كنايه و به دور از ادب يكديگر را مخاطب قرار مي دهند.
مشكل اما از جايي ديگر آب مي خورد، اگرچه آنچه طي روزهاي گذشته از 
پرسپوليس و استقال شاهد بوديم بسيار تأسف بار اس��ت، اما كوتاه آمدن 
متوليان فوتبال و ورزش براب��ر اين رويه كه طي س��ال هاي اخير به يكي از 
ناميمون ترين ناهنجاري هاي فوتبال تبديل شده و تشويش اذهان عمومي را به 
دنبال داشته، مهم ترين مسئله در خصوص ادامه دار شدن اين داستان است. 

بيانيه نويسي، تهمت، افترا و زير سؤال بردن طي سال هاي اخير به حربه 
و ترفند برخي تيم ها، مربيان و مديران براي رسيدن به اهداف شان خارج 
از مستطيل سبز تبديل شده است. رفتار ناشايستي كه نه فقط در شأن 
فوتبال ايران نيست كه هواداران را نيز به شكلي نادرست تهييج كرده 
و اتفاقات ناخوشايندي را به دنبال دارد. با وجود اين آقاياني كه خود را 
مدافع حقوق هوادار مي دانند، بي توجه به اين مهم، ذهنيت او را نشانه 
رفته و با تشويش اذهان عمومي به گونه اي قدم برداشته و نامه نگاري 
مي كنند كه اوضاع بر وفق مراد آنها دچار آش��فتگي شود تا آنطور كه 

مي خواهند از اين آب گل آلود ماهی بگيرند.
هيجان، لازم��ه فوتبال اس��ت و در تمام دنيا همواره ش��اهد كل كل  و 
كري خواني هاي زيادي قبل از مصاف هاي بزرگ و دربي هاي حساس 
هستيم، اما مطرح كردن بحث هاي صدمن يك غاز، تهمت، افترا و زير 
سؤال بردن نتايج، قهرماني ها و بردها، نه فقط كوچك ترين شباهتي به 
كري خواني ندارد كه ماهيت فوتبال كشور را زير سؤال مي برد، نه صرفاً 

تيمي كه رقيب با هدف و نيت تخريب آن دست به قلم مي شود.
اين داس��تان اما يك جايي، قب��ل از آنكه بيش از اين چ��وب حراج به 
حيثيت فوتبال ايران بزند بايد به نقطه پايان برس��د، آن هم به شكلي 
كه ديگر كمتر كسي به صرافت ايجاد جنجال و حاشيه براي رسيدن به 
هدفي كه در سر مي پروراند، بيفتد. كافيست يك بار آقاياني كه اينگونه 
بي محابا جو و اذهان عمومي را متشنج مي كنند، نقره داغ شوند تا اين 
درس عبرتي شود براي آنها كه جاي مسائل فني در پي نتيجه گيري از 
راه حاشيه سازي هستند. تفاوتي ندارد كه تيم صدرنشين باشند، مدافع 
عنوان قهرماني يا مدعي كه سال هاست نتوانسته رنگ موفقيت به خود 
ببيند. يك بار كه اين ماجرا با برخوردي جدي و اساس��ي مواجه شود 
ديگر شاهد بيانيه نويسي هايی نخواهيم بود كه از يك سو افكار هوادار را 

نشانه مي رود و از سوي ديگر آبروي فوتبال يك كشور را.
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